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 מזל טוב!

 לדני ומאירה לדרמן 

 וליהודה וענבל לדרמן, 

 לרגל נישואיהם 

  של אופיר עם יוסי!
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 ,קהילה יקרה

אני רוצה להודות מקרב לב על 

הליווי והתמיכה הקהילתיים 

שזכינו להם, עם פטירת אבי 

בערב יום הכיפורים. התרגשתי 

לחוות את כוחה ועטיפתה של 

קהילה חמה, אכפתית, עוזרת 

ואנושית. התקופה הזו חידדה 

עבורי את גודל הברכה שזכינו לה 

כשהחלטנו להקים כאן את 

ביתנו. תודה אמיתית מעומק הלב 

  .לכולכם

 .אלירן, יוחאי ומשפחת עוזרי

 ישיבת מעלה גלבוע מחפשת 

 גייס/ת כספים ויחסי ציבור. 

 המעוניינים מוזמנים לפנות למוטי

 616-5020661 



 משולחן מנהל הקהילה | צביקי וייל

 קהילה יקרה, 

השבוע נערכה הישיבה הראשונה של הנהלת הקיבוץ החדשה, בה השתתפנו יצחק ואני, יחד עם חברי ההנהלה היוצאים. 

הן של הקיבוץ והן של הקהילה  –נושא יחסי קיבוץ קהילה נמצא על שולחן הדיונים מזה כשנתיים, ואנו תקווה שההנהלות 

 יצליחו לדחוף אותו לקידום וחידוש הסכמים בתקופה הקרובה. –

השבוע נערך גם תרגיל רעידת האדמה, ואירוע להיכרות עם המשפחות הנקלטות. במעלה גלבוע אולי התרגלנו לכך, אבל  

 -המוכנות של צח"י ושל היישוב לרעידת אדמה או לאירועי חירום נוספים לא מובנת מאליה. בשביל זה צריך משוגע לדבר 

שעושה זאת בהתנדבות, ובהשקעת שעות על שעות, במקצועיות וביעילות. בשם הקהילה כולה אני מבקש  -אורי לדל 

 להודות לו ולצוות כולו.

אני מבקש להזכיר שניתן להגיש מועמדות להנהלת הקהילה עד לשבוע הבא. מצ"ב פרוטוקולים מישיבות ההנהלה 

 האחרונות.

בבוקר  0088לסיום, אני מבקש מאוד מכל מי שמעוניין להעביר מידע או כתבות לדף המידע, להעבירם עד ליום חמישי ב

 לכל המאוחר. כתבות שיגיעו לאחר מכן לא יוכלו להיכלל בדף השבועי.

 

 
 
 
 

 2201/11פרוטוקול ישיבת ועד הנהלה מס' 

 

 0 מתיישבי מעלה גלבוע אגודה להתיישבות קהילתית  שם האגודה

 022.9.11 תאריך הישיבה

 0 יצחק ריבלין יו"ר, אילת צביאל,  מורן מילוא, , צדוק ליפשיץ יאיר גרינבויםשמות המשתתפים בישיבה 

 0  צביקי וייל, דובי מילר, הילה שטיין, ארנה בשיא לבר"ן, הנהלת הקיבוץמוזמנים

 

 0סדר היום של הישיבה

 הרמת כוסית משותפת לקיבוץ ולקהילה וברכות .1

 בקשה לשינוי קול קורא ליו"ר קהילה .2

 שונות .3

 דיון0

בהרמת הכוסית בירכו דובי ויצחק, וציינו את הבית לחיים ופעולות משותפות העומדות לפתח הקיבוץ והקהילה,  .1

 וכן הזכרנו את עידית ונעמה חברותינו שהלכו לעולמן השנה. 

 התקבלה פניה בנושא, ובהמשך לה הוחלט לפתוח את הקול קורא ליו"ר קהילה לכלל חברי הקהילה. .2

שיפוץ מינורי במבנה כתה א', שיאפשר לו לשרת שתי כיתות במקביל, הפקדת כספי קרן  –עדכוני מנהל קהילה  .3

 השקעות לפיקדון לשלושה חודשים, התקדמות בנושא הסיבים האופטיים. 

 

 



 2101/11פרוטוקול ישיבת ועד הנהלה מס' 
 011.9.11 תאריך הישיבה

 0 יצחק ריבלין יו"ר, אילת צביאל,  מורן מילוא, , צדוק ליפשיץ יאיר גרינבוים, משה כץשמות המשתתפים בישיבה 

 קולה -0  צביקי וייל, הילה שטיין, שני סקייסט, הדס קרני, יונית גרוס מוזמנים

 0סדר היום של הישיבה

 מנהלת חינוך נכנסת –מפגש עם שני  .1

 עדכוני קליטה .2

 עדכוני מנהל קהילה .3

 דיון0

ז', -בין היתר חוסר במדריכים לכיתות ג' –. ההנהלה נפגשה עם שני, שנכנסה במלוא המרץ לתפקיד. ישנם אתגרים מרובים 2

בתחילת נובמבר לערוך הערכת מצב מחודשת  –הרשמה נמוכה מהצפוי שמביאה לצפי גרעוני, מחסור בקומונרית. החלטה 

 על מנת לא לייצר גירעון נגרר במערכת.

. המפגש עם רכזות הקליטה הציף את האתגרים הקשורים בשינויים העוברים על מעלה גלבוע. בין היתר, תופעת יחידות 1

הדיור מקשה מאוד על תכנון של היקף הקליטה, ומביאה ללחצים ולעומס גדול גם בתקופות בהן כבר היו אמורים להיות 

בסיום הקליטה ובהיערכות לשנה הבאה. בין היתר, יש קושי מול הגיל הרך שאינו ערוך לקלוט משפחות באמצע השנה ועוד. 

כך שהמשפחות שהגיעו ליחידות  –ליידע את הציבור בדבר הקושי והמורכבות, ולצמצם את קליטת שנת תשפ"ג  –החלטה 

 הדיור יהיו חלק ממנה. להמשיך לדון לאחר החגים בנושא.

הכבאית נלקחה מאיתנו, בשל אי הסכמות מול הכב"ה על הדרך הראויה לעבודת המתנדבים. אנו  –. עדכוני מנהל קהילה 3

פועלים מול המועצה ובשיתוף עם מירב כדי לייצר מענה לכך. בחירות ליו"ר הקהילה מייד לאחר סוכות, ובחירות להנהלת 

 הקהילה באמצע נובמבר.

 2201/11פרוטוקול ישיבת ועד הנהלה מס' 

 012.28.11 תאריך הישיבה

 0 יצחק ריבלין יו"ר, אילת צביאל,  מורן מילוא, , יאיר גרינבוים, משה כץ, מוריה עדן, שמות המשתתפים בישיבה 

 0  צביקי וייל, הילה שטיין, דובי מילרמוזמנים

 0סדר היום של הישיבה

 בחירות להנהלת הקהילה .1

 הכנת דיון ציבורי בנושא קליטה .2

 עדכונים שוטפים .3

 דיון0

בחירות להנהלת הקהילה צפויות להיערך באמצע נובמבר. על מנת לאפשר לתושבים להכיר טוב יותר את המועמדים,  .1

ובשל הגדילה המואצת של מעלה גלבוע,  ייערך מפגש זום בו המעוניינים והמעוניינות יוכלו להציג את עצמם, וכן יוצע לכתוב 

בעלון. מנסיון יישובים אחרים זה שיפר את תחושת המעורבות וההיכרות בתוך הקהילה. דווח כי אסיפת הקיבוץ החליטה  

 שלא לדרוש שריונים לחברי קיבוץ בהמשך לבקשת ההנהלה.

אחד האתגרים המהותיים שיעמדו בפני מעלה גלבוע בשנה הקרובה הוא התאמת מתווה  –דיון ציבורי בנושא קליטה  .2

החליטה הקהילה על קצב קליטה רצוי  1822הקליטה לצרכיה, וזאת לאור שינויים רבים שנערכו בשנים האחרונות. בשנת 

 לה, ואכן עמדה בו בצורה די מדוייקת עד לשנה האחרונה. 

לתהליך  שנים, בחיבור  5-בדיון, עלו הצורך בשיתוף המועצה והנהלת הקיבוץ בהכנת המתווה, בהעמדת טווח המתווה על כ

יעמוד בראש  התב"ע ובשילוב גורמים תכנוניים בצוות שיוביל את המתווה. הוצג מסמך לדיון ציבורי ראשוני, והנושא 

 .1813תכניות העבודה לשנת 

בעקבות אירועים סביב אירוח במבני החינוך, נשקל מחדש נושא האירוח, והמנדט להחליט יהיה אצל מנהל      –.  עדכונים 3

 במגמה מחמירה.  –הקהילה ומנהלת החינוך 

 מפגש צוות גיוס משאבים חיצוניים במועצה.

 התקדמות הבית לחיים. 



  הדיפלומטיה של אברהם אבינו | ניר לויטן

תודה על הזכות להיות 'חתן בראשית'. אני מודה גם על הנכונות של הגבאים להביא לשבת הקרובה לקריאת הפרשה את 

ספר התורה שנכתב לזכרם של סבי שמואל  'סמי' וסבתי חנה. מרבית חייהם הם חיו בקופנהגן בדנמרק, נמנו עם היהודים  

ולאחר ששבו לדנמרק שימש סבי גם כנשיא הקהילה  2923שהצליחו להימלט לשוודיה בזמן השואה, בראש השנה של 

והתגוררו בהרצליה. הספר נכתב לאחר ששניהם הלכו לעולמם  08. הם עלו ארצה כשהיו בני 08 -היהודית בשנות ה

 בסמיכות זו לזה. 

 'חתן בראשית' כרוך גם בחובות סמליות, בניהם דרשה שהעדפתי לשתף כאן במקום להאריך את זמן התפילה בשבת...0( 

לפני כשנתיים נחתמו במעמד היסטורי הסכמי נורמליזציה בין ישראל, איחוד האמירויות ובחריין, המכונים 'הסכמי  

אברהם'. הבחירה באברהם נובעת מדמותו המקשרת בין הדתות האברהמיות. הוא אבי האמונה המונותאיסטית של עמי 

 האזור המשקפת גם את יכולות האדם לשנות מן היסוד את המציאות שבה חי. 

דמותו של אברהם מהווה השראה לעמי האזור ובו תולים גם את ההיסטוריוגרפיה של המזרח הקדום, אף שהופעת 

אברהם היא נקודת תפנית בתולדות האנושות כמנפץ האלילים. המונותאיזם הוא גם מסר לעולם ולכן המסע של אברהם 

המכיר באל עליון אחד, מחייבת את כל צאצאיו. עיצוב דמותו ועצמאותו באה לביטוי גם במדרש 'בראשית רבה' עם ניפוץ  

הצלמים של אביו. הרב סולובייצ'יק מחדד ואומר כי האתיקה שלימד אברהם תחייב אותו ואת עמו להשלכות הנועזות של 

 מעשיו כעברי הראשון. 

לצד מסעות חייו כראשון העבריים, בולטת דמותו כדיפלומט מנוסה שכלל את השתתפותו כמצביא במלחמת ארבעת מלכי 

המזרח "מלחמת ארבעת המלכים את החמישה", בה הציל את לוט בן אחיו. לכאורה ברית מלכי המזרח הייתה קואליציה 

של מעצמות ששלטו על מסופוטמיה אל מול חמשת מלכי הכיכר ששלטו על ערים קטנות יותר. מטרת מלכי המזרח הייתה 

 לדכא מרידה של עמי כנען, שהיו משועבדים לברית זו ומרדו בה. 

דמותו של אברהם כלוחם מעצימה את תפקידו כמדינאי וכדיפלומט רב תושייה. במסגרת השתלשלות האירועים נפגש 

צדק, מלך ירושלים )שאינו מעורב ישירות במלחמה( ועם מלך סדום )אחד ממלכי החמישה(. אירועים -אברהם עם מלכי

אלה מלמדים כי השלל והניצחון, מהווים עבור אברהם אמצעי להעצים את עמדתו במשא ומתן שניהל. במסגרת זו השכיל 

אברהם לנתב וליצור קשרים אישיים כדי לבנות יחסי אמון שסללו את הדרך לדיפלומטיה ולתמרון המדיני שבה נקט בין 

 עמי האזור. 

אירועים אלה מחדדים כי אברהם אבינו הוא איש חזון ובעל כישורים דיפלומטיים המעצימים את השפעתו לטובת מגעים 

פרעה ומלך גרר לצד המיומנות שבה ינהל עם עפרון את המשא ומתן לאחר מכן. אף שהיה נטוע  -עם מלכי אזור נוספים 

באזור רווי מלחמות, אברהם השכיל לממש את כישוריו לסוגיות מדיניות שיעצימו את תדמיתו ויהפכו אותו לאדם 

כריזמטי ורווי השפעה. יתרה מזו, אף שהתרבות שבה חי אברהם הייתה כנועה למציאות פוליטית כוחנית, השכיל אברהם 

 לנווט בה ולשנותה בהתאם לתפקיד שייעד לו אלוקים.

בימינו 'הסכמי אברהם' השואבים השראה ממעשיו ומנהיגותו, מלווים בציפייה כי מציאות משתנה כן נמצאת בהישג ידם 

 של צאצאיו המבקשים לחיות בשלום. 

 



  במעגלי החינוך | שני סקייסט

‘ ג-‘פעילות הבחירות בבתי הילדים של כיתות א -בחירות בבתי הילדים

 היתה מעניינת מאד ולהלן התוצאות0

התמקדו בבחירות עם אופי מקומי והתחרות ‘ בבית הילדים של כיתה ג

… הצמודה בין הלול לרפת ולגזר לגמרי העצימה את תחושת השייכות

הלול זכה ברוב קולות  -ולאחר תעמולה, פרסום ומאמץ מכל הענפים

  האפרוחים!

ארבע   והתמודדו -דנו בנושאים ברומו של עולם‘ בבית הילדים של כיתה ב

מי החשוב ביותר  -מפלגות חשובות0 ביטחון, שלום אחדות וכלכלה

השיח בין הילדים היה נפלא ממש …למדינת ישראל? אכן בחירה קשה

  ולבסוף אחדות נבחרה מבין כל המפלגות החשובות והנכונות. אשרינו.

באיזה צבע לצבוע יחד את מגירת הנעלים של הקבוצה ובתהליך  -דנו בשאלה חשובה לא פחות‘ בבית הילדים של כיתה א

  דמוקרטי יפה ומכובד נבחרו פה אחד כל צבעי הקשת. 0(
 

בהחלטת ועדת חינוך תינתן הנחה לקבוצה זו בחטיבה ובנוער. חשוב לציין שהפעילות בשכבות אלו  -פנימיסטים0ות

  ימשיכו להתקיים בעיקר בסופי השבוע על מנת לאפשר לפנימיסטים/יות להשתתף.
 

מתוך רצון לתת מענה לכל השכבות, … אבל בחינוך כבר מתכוננים אליו במרץ -חג האוּרים אולי נשמע רחוק -חנוכה

אנחנו מחפשים מדריכים/ות בוגרים/ות לכמה מימי החג. אם יש לכם/ן זמינות לעבוד איתנו בפעילות כיפית וחגיגית, 

  אנא פנו לשני. -לדצמבר 15-12או ה 18-21)אפילו יום בודד( בתאריכים ה

  לו״ז חנוכה יפורסם בע״ה בקרוב ממש!
 

לקהילות בכל רחבי הארץ  20038בשיתוף פעולה עם ועדת תרבות נחבור ביום רביעי בשעה  -אור דולק בבית הכנסת

ועד גיל ‘ שנים לאירועי ליל הבדולח. נתכנס יחד ברחבת בית הכנסת לקבוצות לימוד רב דוריות מכיתה א 02והעולם בציון 

218.  
 

שירי שטיין, נרית זליגר, רעיה בורגנסקי, אדווה גן, פסית שיח, רינה לכר, ישעי צביאל, יאיר  -ועדת חינוך ומנהלת חינוך

 גרינבוים ושני סקייסט.



 הכר את...| מאת אלירן עוזרי

יש אנשים שלא משנה מה כתוב להם בתעודת זהות, הם כבר חלק מתושבי מעלה 

 גלבוע. 

אנשים שמלווים את חיי היומיום שלנו ונכנסים ללב. אנשים שרואים פעם, פעמיים, 

פעמים ביום. אני מתכוונת ללא אחרת מאשר...שקמה אבוקסיס,  2ובימי שישי אפילו 

אביבים  33המוכרת יותר בתור שיקי מהמרכולית!! שקמה האלופה חגגה לפני חודש 

 -וזה זמן מצוין לתפוס אותה לשאלון מיוחד עבורה. אז בואו ונכיר אותה

אני מבית שאן כל חיי. גדלתי שם, עיר מקסימה מבחינת האנשים מאיפה את במקור? 

 ;-והסביבה. השאר בטיפול )

וואי עכשיו שחושבים על זה ממש בפסח הקרוב אהיה שנתיים במרכולית. הזמן טס  כמה שנים את עובדת במרכולית?

 כשנהנים.

וואי הכי הייתי רוצה לשבת לכוס קפה עם סבתא שלי מהצד של אמא שלי. לצערי עם מי היית רוצה לשבת לכוס קפה? 

הרב לא זכיתי לראות אותה, היא נפטרה עוד לפני שנולדתי, אבל אין בנאדם שלא פוגש אותי ומספר לי איזו אישה יקרה 

 היא הייתה ואיזו סבתא מדהימה היא הייתה. בהחלט פספוס בשבילי ופספוס לעולם...

יש דמות אחת שהיא מאוד משמעותית בחיי וזו אחותי הגדולה, רויטל. איזו אישה  איזה דמות נותנת לך השראה?

 מיוחדת היא וואו אין לי מילים לתאר אותה, באמת היא דמות מעוררת השראה הערצה הכל מהכל.

הכי אני אוהבת במעלה גלבוע, מלבד האוויר הנקי והצלול שיש כאן ומלבד הנוף העוצר  מה את הכי אוהבת במעלה גלבוע?

נשימה, אני אוהבת את האנשים. יש כאן אנשים מדהימים ביותר. תמיד אני אומרת שאשכרה בחרו לקחת את האנשים 

הכי טובים מכל מקום בארץ והעתיקו להם את המגורים למעלה גלבוע . בהתחלה לא האמנתי שיש באנשים כל כך הרבה 

טוב ודרך ארץ, זה חירפן אותי, ולאט לאט באמת ראיתי שכולם כאן כאלה מדהימים, שלא נדבר על הילדים והנוער כאן 

 שהם משהו מיוחד 

יש שיגידו שהמרכולית היא ציר מרכזי ביישוב, דרכו אפשר להכיר את האנשים הכי טוב. מה למדת על הרגלי הצריכה 

לגמרי המרכולית היא ציר מרכזי בקיבוץ. אני יכולה להגיד שיש פעמים שלפי העגלה של הלקוח  של אנשי מעלה גלבוע?

אני יודעת מה הולכת להיות הארוחת צהריים או ערב שלהם. פעם אחת קלעתי שיש משחק כדורגל לפי הקניות שהיו  

תמיד שהמדפים של החטיפים ריקים תדעי שהיה טיול .יש כמה  -בעגלה את קולטת ? אני יודעת מתי יש טיול לילדים

. גם פתאום קלטתי שדווקא קיבוצניקים קונים המוןןןן ולא כמו שחשבתי   צמחונים וטבעונים אוהבי טופו למיניהם

חמישי יום מאוד מאוד עמוס מבחינת לקוחות ושישי את כבר יודעת, שישי  .  מלפפון אחד, גמבה אחת... הפתיעו אותי 

 זה שישו ושימחו במרכולית כמו שאני אומרת תמיד .

 ספרי שני דברים שלא הרבה יודעים עליך...

הרבה לא יודעים אבל אני תולעת ספרים. יש לי בחדר שינה ספריה ענקית של ספרים. אה ואני גם אוהבת לקנות את 

 הספר, לא להשאיל מחברה או מהספריה, יש לי מן קטע כזה ..

 ועוד דבר שאני מאוד מאוד מחוברת לדת, אני אוהבת את הדת .

 

 

 

 

 



 י“| אורי לדל בשם צח 2222סיכום תרגיל רעידת האדמה 

אז מה היה לנו? תרגיל בהשתתפות מאות )!( תושבים, רישום בתחנת הרישום, פצועים ומבוהלים, 

לכוד מתחת להריסות, תאונת דרכים ושריפה. כולם קיבלו טיפול מוצלח ממטה צח"י, צוות המרפאה, 

מכלול רווחה, צוות חילוץ, נהגי אמבולנס, וצוות כיבוי.  צוותי חינוך, ביטחון, תשתיות ולוגיסטיקה 

 דאגו לתעסוקה לילדים, סיורים, מים, חשמל, מרק חם, ועוד ועוד, וצוות הרחפן צילם את הכל...

כל הכבוד למשתתפים ולצוותים.  במהלך השבועיים הקרובים ניפגש עם הצוותים, נפיק לקחים 

 ונעבור על כל ההצעות; נתייעל ונחדד נוהלים.  

עידית זיו, איילת צביאל, אייל רובינסון, נחשון שטיין, וירמי  –תודות ענקיות למארגנים ולעוזרים 

 רייבי )המרק היה טעים!(. תודה גם למועצה על השאלת הבובות.

נוהל חדש0 בשבוע הקרוב יופיע אצלכם וואטסאפ חירום חדש לקבלת הודעות חירום, במקביל 

לאשכולות החירום. ב"הודעות חירום מצח"י מעג"ל" כל תושב יקבל את ההודעה ישר מצח"י. קבוצה זו תהיה בשימוש 

רק במקרי חירום, כשנרצה להעביר הודעה לכולם. להבדיל מקבוצות הוואטסאפ "אשכולות החירום", בקבוצה זו אין 

 אחראית בשכונה ואין אפשרות לנהל שיחה.

 * * * * * * * * * * * * 

 "?1811 -ולהלן פתרון חידון "האם משפחתי ואני מוכנים לרעידת אדמה 

 

. היערכות לרעידת אדמה איננה כוללת להדביק נייר דבק על החלונות )את זה נעשה ח"ו בהתראה על נפילת טילים(. 2

 סיפור אחר לגמרי.
 

אם בעת רעידת אדמה אתה מוצא את עצמך בקומה גבוהה בבניין רב קומות ואין אפשרות   הכי בטוח".  -. "שטח פתוח 1

 , עדיף להיכנס לממ"ד בקומה או )אם אין ממ"ד( לחדר המדרגות, שניהם בנויים חזק מאוד.תוך שניותלצאת החוצה 
 

 , שנת שמיטה.029" היתה רעידת האדמה בבית שאן בשנת . "רעש שביעית3
 

 . בהגנה מנפילת טילים סוגרים דלת הממ"ד; 2

 משאירים אותה פתוחה )כדי לאפשר חילוץ במידת הצורך( -בהגנה מפני רעידת אדמה 
 

 . אם בדרך לאתר הכינוס נתקלת בפצועים, עדיף להשאיר מבוגר עם הפצועים ולהמשיך לאתר הכינוס ולדווח שם.5
 

. לא תהיה אספקה למרפאה של תרופות קבועות אחרי רעידת אדמה ולכן כל אחד שנוטל תרופות באופן קבוע כדאי לו 2

 להחזיק מלאי ספייר בתיק החירום.
 

הרוגים,  0,888 -לפי "תרחיש ייחוס לאומי" של רעידת אדמה בעוצמה גבוהה בישראל, על מדינת ישראל להיערך -. על0

 חסרי קורת גג....   אוי ווי! 208,888פצועים קל,  30,888פצועים בינוני וקשה,  0,288
 

שטחי קבורה שסומנו למטרה  0-. בישראל הוחלט שלא יהיו קברי אחים. לפי הצורך, כל חלל ייקבר באופן ארעי באחד מ0

 הזאת עד שייגמרו הבדיקות לזהות בוודאות מיהו החלל, ויועבר לבית קברות קרוב לביתו.
 

הוצאת המשפחה החוצה, סגירת מים, גז וחשמל, הגעה  - הראשונות שעלינו לעשות מיד אחרי רעידת אדמה הפעולות. 9

רק נציג אחד יעמוד בתור לאזור הכינוס, שליחת נציג המשפחה להרשם. דרך אגב, אחת מהמסקנות מהתרגיל היא0 

 !להרשם
 

. לפי החוק משטרת ישראל אחראית על ניהול האוכלוסיה לאחר רעידת אדמה. סביר להניח שמהר מאוד תעביר את 28

 האחריות לצה"ל.
 

. רעידות עוקבות אינן יכולות להיות חזקות מהרעידה הראשונית. בהגדרה.  אם יש רעידה חזקה יותר, מתייחסים 22

 לרעידה השנייה כעיקרית.
 

 ולכן לא בטוח שנבנו לפי התקן למניעת נזק מרעידת אדמה. 2908הבתים ב"מחנה הישן" נבנו לפני . 21

 



במפרץ אילת  2995בנובמבר  11-. רעידת האדמה החזקה ביותר שנמדדה באזורנו אירעה כשבועיים אחרי רצח רבין, ב23

 . ברעש זה נהרג בן אדם אחד.0.1והייתה בעוצמה של 
 

יישאר בתוך  -הנוסעים יצאו מכלי הרכב. מי שנמצא ברכב בעת רעידת אדמה בסרטון של רעידת האדמה בנפאל, . 22

 הרכב!  הרכב מגן עליו מנפילת עצמים.
 

שְרָאֵל  רעידת אדמה שקרתה מוזכרת בתנ"ך. 25 ר חָזָה עַל יִּ תְקוֹעַ, אֲשֶׁ ים מִּ ר הָיָה בַנֹּקְדִּ בְרֵי עָמוֹס, אֲשֶׁ בספר עמוס )א,א(, "דִּ

פְנֵי הָרָעַש ם לִּ ךְ יְהוּדָה... שְנָתַיִּ לֶׁ יָה מֶׁ ימֵי עֻזִּ  ".בִּ
 

אמצע דיון בעניין תשלומי ביטוח...  בספטמבר השנה רעידת אדמה טלטלה את בית הפרלמנט בנסיכות ליכטנשטיין ב. 22

 במקרה של רעידת אדמה!
 

נבנה לפי תקנים יפניים לרעידת אדמה, המחמירים בעולם. וגם אם . המאגר העליון של האגירה השאובה במעלה גלבוע 20

 תהיה זליגה, המים יזרמו לכיוון שלא תגרום נזק לאוכלוסיות. 
 

. על פי המסורת האדמו"ר רבי אברהם דב מאבריטש, ששהה באותה עת בבית הכנסת בצפת, חזה את רעידת 2030. 20

האדמה והורה למתפללים להתכנס ולעמוד לידו מול ארון הקודש. באורח נס התקרה התמוטטה רק באזור הריק של בית 

 הכנסת, והמתפללים יצאו ללא פגע.
 

 לא לרדת ברכב הפרטיאם תהיה רעידת אדמה בשעה שהילדים נמצאים בבית הספר בעמק, הדבר הנכון לעשות הוא . 29

  .אלא לסמוך על צוותי החירום שידאגו לאסוף את הילדים מבית הספר ולהחזירם הביתה
 

כֹּחוֹ מָלֵא עוֹלָם" או "בָרוּךְ עוֹשֵה מַעֲשֵה רעידות אדמה.  –ברכה עַל "הַזְווָעוֹת" . 18 השולחן ערוך פסק0 לברך או "בָרוּךְ שֶׁ

ית".  בְרֵאשִּ
 

ן אין דרך לחזות בוודאות מתי תחול רעידת אדמה חזקה. כל התופעות שהוזכרו בחידון אכן -י-י-ד-. נכון להיום ע12

  מרמזות על רעידה שהולכת ובאה.
 

כדאי . מערכת ההתרעה "תרועה" של פיקוד העורף כוללת התרעה ממערכת כריזה מקומית והתרעה באפליקציה. 11

 שניות לפני רעידת אדמה חזקה. 28-ל 25. האזעקה תתריע בין להוריד את היישומון של פיקוד העורף
 

 -מספר פעמים לפני הספירה, וכן במילניום הראשון לספירה. כמו כן לפי הגיאולוגים צונאמי נראה בעבר בישראל . 13

 בטבריה. 2030-בים המלח, וב 2522בעכו, בשנת  2832בשנת 
 

לתקן את  חודשיםצונאמי בחופי ישראל יגרום להרס רב לתשתיות חיוניות כמו נמלים ותחנת הכח בחדרה. יידרשו . 12

 איזה מזל שיש לנו פנלים סולאריים וטורבינות רוח.בתחנה זו.  לא יהיה ייצור חשמלהנזקים, בהם 
 

 גם בירח שלנו וגם במאדים יש רעידות אדמה.. 15

                            

                           * * * * * * * * * * * * 

 

 נקודות... היא...  משפחת סקייסט!  כל הכבוד!!  98בחידון... עם כה והמשפחה הזו

 

 הידעתם?  

 תרגיל רעידת האדמה וההיערכויות של צח"י בכלל ממומנים בחלקם על ידי כספי החזרי הפיקדון של הבקבוקים... 

 בשבוע הבא נחזור ונזכיר כאן איך ממחזרים נכון...



 

 בספריה | נעמי בשיא אמה קור

השבוע התקיימה אצלנו הצגה לילדים "ליצן החצר" בהשתתפות שני שחקנים מוכשרים מאד מהתיאטרון לילדים ולנוער 

של אורנה פורת. הצגה של שני שחקנים בלבד, שליהטטו במהירות בין שלל הדמויות והמצבים. הכל היה קסום, צבעוני 

–ונפלא0 התוכן, המסרים המשחק המוסיקה, התלבושות והתפאורה )היה מי שהעיר לי שחבל שלא היתה אף שחקנית 

 אולי תהיה  בהצגה הבאה...(. 

 , בפרס ההצגה הטובה ביותר ובפרס הבימוי.1882לא לחינם זכתה ההצגה הזו בפרס הבמה לילדים 

קונץ ליצן החצר מגורש מהארמון על ידי המלך ובמקומו מחפש המלך ליצן חדש, צעיר ומוכשר. אך קונץ    0תוכן ההצגה 

אינו מוותר ומתכוון לחזור לארמון. הוא הולך אל הקוסם הגדול בתקווה שמילת קסמים תסייע לו במשימה. אך הקוסם 

 שולח אותו למסע שבו לומד קונץ שבכדי להיות אמן מרתק יש צורך בהרבה יותר ממילת קסמים פשוטה.  
 

ילדים שמאד נהנו, ושברובם התנהגו יפה ונענו לבקשותינו לא לאכול בזמן ההצגה, על מנת  238-בהצגה השתתפו יותר מ

 לכבד את השחקנים, וכדי שלא נצטרך אנחנו "לכבד" את הרצפה בתום ההצגה.  

 מנהלן הישיבה שמאפשר לנו לקיים אירועי תרבות באולם הישיבה. –ותודה גדולה למוטי תורן 
 

 להלן שתי תגובות מההורים לאחר ההצגה0  

"ההצגה 'ליצן החצר' הייתה מופע מתוק וצבעוני. ההצגה עוסקת בליצן חצר שמפוטר מתפקידו, וכדי  -  יוסי גמליאל

 לחזור אליו עליו לעבור מסע ייחודי לגילוי כוחותיו שלו. 

 ההצגה מעניקה חוויה של חן וגם עומק רגשי המתאים לילדים בגילאים שונים )ואפילו למבוגרים(".
 

"זכיתי לצפות השבוע ביחד עם בני הקטן בהצגה נפלאה מבית תאטרון אורנה פורת... הגעתי עם ציפיות לא   - עינת היימן

גבוהות )מודה(, אך ההצגה היתה מקסימה והעבירה מסר כה חשוב בעידן בו הכל בהישג יד ובלחיצת כפתור מהירה.. מסר 

של עמל ועבודה קשה. כל דבר שנרצה להגיע אליו דורש מאיתנו מאמץ, סבלנות ואורך רוח. ותודה רבה לנעמי היקרה 

 שמצליחה להביא עד אלינו תרבות עשירה, איכותית ומלמדת".

 

 

 

 מרוץ האנרגיה הראשון | אבי לביא

 יתקיים מרוץ האנרגיה הראשון של מעלה גלבוע.  22/22ביום שישי הבא, 

המרוץ יעבור בין מתקני האנרגיה המתחדשת של הקיבוץ, וזה הזמן להרים לעצמנו ולהיות גאים בחלוציות בתחום שהוא  

 העתיד של האנושות על כדור הארץ.

 בקיבוץ ובסביבתו יש את ריכוז מתקני האנרגיה המתחדשת הגדול בארץ! 

אין עוד שום מקום בארץ, וספק אם בעולם, שבו יש גם טורבינות רוח גדולות וגם קטנות, גם אגירת אנרגיה באמצעות  

אגירה שאובה וגם אגירת אנרגיה בסוללות, גם מערכות סולאריות מתקדמות על כל גגות מבני המשק וגם מתקן ביוגז 

לייצור חשמל מהפסולת של בעלי החיים שבאותם מבנים; וישנם עוד פרוייקטים רבים שהקיבוץ מקים בשטחי העמק 

 וביניהם לא נרוץ הפעם(.)
 

 מהחשמל של המדינה, ולכן מכל הארץ באים אלינו לראות, ללמוד ולקבל השראה. 1.52סביב מעלה גלבוע מיוצר עד 
 

 כולם מוזמנים להתמלא באנרגיה ולרוץ איתנו במרוץ שבתקווה יהפוך למסורת.



 


